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Z Á Z N A M 

z plenárneho zasadnutia Hospodárskej a sociálnej rady  

Slovenskej republiky konaného dňa 5.5.2025 

 

 

 

Miesto konania: Historická budova Úradu vlády SR 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

Rokovanie viedol: Erik Tomáš, predseda Hospodárskej a sociálnej rady SR 

 

 

Návrh programu:  

 

1. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 461/2003 Z. z. o sociálnom poistení 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Predkladá: Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR  

 

2. Návrh zákona o ochrane spotrebiteľa pri finančných službách na diaľku a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov 

Predkladá: Ministerstvo financií SR 

3. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a 

dopĺňajú niektoré zákony 

Predkladá: Ministerstvo hospodárstva SR  

 

4. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 108/2024 Z. z. o ochrane spotrebiteľa 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Predkladá: Ministerstvo hospodárstva SR  

 



5. Návrh nariadenia vlády, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády Slovenskej republiky             

č. 78/2019 Z. z., ktorým sa ustanovujú podrobnosti o technických požiadavkách a postupoch 

posudzovania zhody emisií hluku zariadení používaných vo vonkajšom priestore 

Predkladá: Úrad pre normalizáciu, metrológiu a skúšobníctvo SR  

 

6. Rôzne 

 

 Predloženie informácie o čerpaní prostriedkov z Plánu obnovy a Programu 

Slovensko za  I. štvrťrok 2025  (plnenie úlohy z PZ 4.11.2024) 

Predkladá: Úrad podpredsedu vlády SR pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku 

a Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

 

 Časový rámec a zapojenie sociálnych partnerov do prípravy konsolidačného 

balíčka (KOZ SR) 

 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda rady E. Tomáš, ktorý privítal na zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady SR zástupcov vlády, zástupcov zamestnancov a zástupcov zamestnávateľov                    

a skonštatoval, že plenárne zasadnutie je uznášaniaschopné a môže prijímať závery.  

 

Predseda rady E. Tomáš vyzval prítomných, aby sa vyjadrili, či súhlasia s návrhom programu 

plenárneho zasadnutia uvedeného v pozvánke a či majú návrhy na jeho doplnenie.                          

Návrhy na doplnenie programu: 

 

- avizovaný návrh KOZ SR na doplnenie programu do bodu Rôzne -  Stanovisko 

Úradu vlády SR k podpisu Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa pre štátnu 

a verejnú službu 

- avizovaný návrh ZMOS na doplnenie programu do bodu Rôzne - Informovanie 

členov HSR SR o Spoločnom vyhlásení samosprávnych združení ÚMS, ZMOS a 

SK8 k implementácii oznámenia Európskej komisie „Modernizovaná politika 

súdržnosti: Strednodobé preskúmanie“  z 30.4.2025. 

 

- avizovaný návrh ZMOS na doplnenie programu do bodu Rôzne - Garancia 

finančných zdrojov zo strany vlády SR pre samosprávy na úseku výkonu 

originálnych kompetencií v regionálnom školstve v nadväznosti na schválenie 

Návrhu zákona ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní 

niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa mení a 

dopĺňa zákon č. 138/2019 Z. z. o pedagogických zamestnancoch a odborných 

zamestnancoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov, a jeho schválenie na skrátené legislatívne konanie, z dňa 30.4.2025, 

ktorým sa navrhuje zvýšenie platových taríf. 

 



- návrh predsedu rady na doplnenie programu do bodu Rôzne : 

 

-  Informácia o počte zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu a počtoch 

zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu v členení podľa pásiem minimálnej 

mzdy § 120 Zákonníka práce  (plnenie úlohy z PZ 13.1.2025)  

 

- Informácia o aktuálnom stave a čerpaní podfondu v Sociálnej poisťovni + 

Kurzarbeit   (plnenie úlohy z mimoriadneho PZ 10.4.2025) 

 

Členovia rady sa dohodli, že materiály pod bodmi 1., 2., 4. a 5. návrhu programu, ku ktorým sú 

súhlasné stanoviská všetkých sociálnych partnerov budú odsúhlasené na začiatku rokovania. 

Do záznamu budú závery k jednotlivým bodom uvedené samostatne so súhlasným záverom.  

 

Program rokovania s návrhmi na jeho doplnenie bol schválený bez pripomienok. 

 

 

K bodu 1:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 461/2003 Z. z. o sociálnom poistení 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

K bodu 2:  

Návrh zákona o ochrane spotrebiteľa pri finančných službách na diaľku a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

K bodu 3:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú 

niektoré zákony 

Materiál uviedol štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy. 



Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy uviedol, že návrh zákona je 

transpozičným návrhom, prináša vecné zmeny v jednotlivých článkoch rôznych zákonov 

tvoriacich tento návrh zákona,  kľúčové sú najmä zmeny v zákone o energetike, ktorý prináša 

právnu úpravu účastníkov trhu s elektrinou, zmlúv o flexibilnom pripojení na podporu rozvoja 

obnoviteľných zdrojov energie v oblastiach s obmedzenou alebo žiadnou kapacitou pripojenia 

do sústavy, zmlúv o dodávke elektriny alebo združenej dodávke elektriny s pevnou cenou na 

dobu určitú a ďalšie súvisiace zmeny v oblasti ochrany spotrebiteľa; rieši riadenie rizík 

dodávateľov v elektroenergetike, nastavenie podpory formou zmluvy o vyrovnávacom režime 

na výrobu elektriny z jadrového paliva, hodnotenia potrieb flexibility elektrizačnej sústavy, 

správnych deliktov a pokút v oblasti metánových emisií. Ďalšou zmenou je rozšírenie 

povinností prevádzkovateľov distribučných sústav zverejňovať na svojich webových sídlach 

údaje o počte prijatých a odmietnutých žiadostí o pripojenie k distribučnej sústave, voľnej 

distribučnej kapacite a jej výpočte, informácie o podmienkach rezervácie distribučnej kapacity, 

informácie o podávaní žiadostí o pripojenie k distribučnej sústave a jeho podmienkach a 

predkladania požadovaných dokladov k žiadosti o pripojenie v elektronickej forme; ďalej            

v zákone o energetike rieši v oblasti vodíka čiastočnú transpozíciu tzv. 4. energetického balíčka 

v plynárenstve s cieľom dekarbonizácie plynu a vodíka a úpravu certifikácie prevádzkovateľa 

vodíkovej prepravnej siete a úpravu pravidiel fungovania vnútorného trhu s vodíkom.                                

V novele zákona o podpore energie z obnoviteľných zdrojov a VÚ KVET (309/2009) prináša  

ďalšie zmeny a to je vytvorenie podmienok pre modernizované zdroje na vysoko účinnú 

kombinovanú  výrobu elektriny a tepla (VÚ KVET), ustanovuje tiež vyrovnávacie zmluvy 

(Contracts for Difference) pre obnoviteľné zdroje na nové premenlivé zdroje (vietor, biomasa) 

a vodnú a geotermálnu energiu od roku 2027; rieši akceleračné zóny pre urýchľovanie 

povoľovacích procesov a nadradený verejný záujem pri posudzovaní z hľadiska životného 

prostredia  – čiastočná transpozícia súvisiaca aj s míľnikmi v rámci Plánu obnovy a odolnosti 

SR; ciele pre obnoviteľné zdroje v doprave do roku 2030;  kreditný systém pre zohľadnenie 

elektriny z obnoviteľných zdrojov v doprave a spoločné správy pre plynné a tekuté biopalivá; 

zavedenie povinnosti dodávať údaje do únijnej databázy; kritériá udržateľnosti pre palivá nielen 

v doprave. V zákone o poskytovaní dotácií v pôsobnosti Ministerstva hospodárstva SR ide 

o úpravu vykonávania podpory z prostriedkov Modernizačného fondu. Ďalej uviedol, že 

súčasťou novelizácie sú tiež čiastkové úpravy v rámci zákona o tepelnej energetike, zákona                

o alternatívnom riešení spotrebiteľských sporov v znení zákona o ochrane spotrebiteľa a zákona 

o banskej činnosti, výbušninách a o štátnej banskej správe.  

Predseda rady E. Tomáš uviedol, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky                  

AZZZ SR, RÚZ a APZD.  

R. Karlubík za AZZZ SR uviedol, že AZZZ SR mala v medzirezortnom pripomienkovom 

konaní k materiálu viacero zásadných pripomienok, v rámci rozporového konania sa mnohé 

z nich podarilo odstrániť, naďalej však ostáva niekoľko zásadných pripomienok, ku ktorým 

rozpor pretrváva. Prvá  pripomienka sa týka čl. IV., novelizačný bod 33, druhá pripomienka 

energeticky náročných podnikov a  tretia pripomienka je technického charakteru, k čl. I., 

novelizačný bod 105 (v novom vlastnom materiáli bod 114). R. Karlubík uviedol, že stanovisko 

k prvej pripomienke prednesie za AZZZ SR P. Dvorák.  



P. Dvorák uviedol, že AZZZ SR navrhuje v čl. IV., novelizačný bod 33 zachovať hodnotu 

stropu pre biopalivá a plynné palivá z biomasy podľa prílohy č. 1 časť B vo výške 1,76%  a 

zdôrazniť, že sa jedná o hodnotu pred jej dvojnásobným započítaním, nakoľko akékoľvek jeho 

zvýšenie považujú v súčasnosti za neopodstatnené z dôvodu nedostupnosti surovín pre výrobu 

plynných palív zo surovín uvedených v prílohe č. 1 časti B.. Novelizačný bod 33 navrhujú 

upraviť nasledovne: V § 14 ods. 9 pís. b) znie: „b. biopalív a plynných palív z biomasy podľa 

prílohy č. 1 časti B., najviac však do výšky 1,76% z celkového energetického obsahu motorovej 

nafty a motorového benzínu, stlačeného zemného plynu a skvapalneného zemného plynu 

uvedeného na trh, pred ich dvojnásobným započítaním.“ Ďalej uviedol, že aktuálne nie sú 

k dispozícii ani jasné pravidlá pre certifikáciu nových surovín  z prílohy č. 1 časti B, ktorý bol 

rozšírený o plodiny pestované na veľmi znehodnotenej pôde a dočasné plodiny, ako sú 

medziplodiny a krycie plodiny a ktoré by mohli v budúcnosti slúžiť ako vhodná surovina pre 

výrobu biopalív a plynných palív. Navýšenie hodnoty stropu by malo nastať v prípade 

preukázateľne vyššej dostupnosti surovín, resp. možnosti ich certifikácie a uznania ich 

dostupnosti aj z hľadiska Európskej komisie, tak ako je správne uvedené v navrhovanom znení 

v § 14a odsek 13. Zvýšenie stropu v súčasnosti považujú za predčasné a malo by byť previazané 

so súhlasom Európskej komisie. 

 

M. Pitorák, riaditeľ odboru palív a energetiky Ministerstva hospodárstva SR reagoval a uviedol, 

že vzhľadom na potrebu zachovania flexibility využitia surovín pre dodávateľov palív navrhujú 

zachovanie navrhovaného limitu na úrovni 1,85%. To je mimoriadne dôležité aj vzhľadom                

k tomu, že na podnet legislatívnej rady vlády muselo byť vypustené ustanovenie, ktorým sa 

tento limit mení vyhláškou Ministerstva hospodárstva SR, zmeny tak budú musieť prejsť             

v rámci novelizácie zákona. Zároveň je tiež potrebné zdôrazniť, že flexibilita dodávateľov palív 

bola výrazne a nad rámec požiadaviek smernice obmedzená povinným podielom primiešavania 

FAME do nafty a ETBE do benzínu.    

 

R. Karlubík uviedol, že čo sa týka druhej pripomienky - energeticky náročné podniky, došlo         

k dohode, štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy ich uistil, že sa k tejto 

problematike pred predložením ďalšej novelizácie zákona ešte vrátia s cieľom nájsť konsenzus, 

aby sa mohla energeticky náročným podnikom dať perspektíva investícií do tejto oblasti, ktorá 

by zaručovala určitú stabilitu. 

Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy uviedol, že je to potrebné zohľadniť 

z hľadiska dopadu na rozdelenie nákladov na pokrytie fungovania sústavy v rámci regulačného 

rámca. Viaceré návrhy (okrem individuálnej sadzby TSS) sú pritom riešené na úrovni 

sekundárnej legislatívy, čo považujú aj vzhľadom na kompetencie národných regulátorov                  

z európskej legislatívy za potrebné zachovať. Ministerstvo hospodárstva SR po dohode s AZZZ 

SR zorganizuje stretnutie, kde za účasti ÚRSO a dotknutých tripartitných partnerov sa 

prediskutuje táto problematika za účelom identifikovania prípadných úprav primárnej 

legislatívy, resp. sekundárnej legislatívy. 

R. Karlubík k tretej pripomienke uviedol, že pripomienka bola vo vyhodnotení rozporového 

konania zo strany ministerstva hospodárstva vyhodnotená ako akceptovaná, nie je však 



zreflektovaná vo vlastnom materiáli, teda majú za to, že rozpor  k pripomienke trvá. V novom 

vlastnom materiáli to už nie je bod 105 ale 114. Za účelom transparentnosti a včasnosti 

komunikácie o výsledkoch hodnotenia potrieb flexibility na národnej úrovni za účelom 

včasného návrhu prípadných opatrení, by bolo vhodné zorganizovať verejnú konzultáciu pred 

jej predložením úradu v súlade s osobitným predpisom. 

Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy reagoval a uviedol, že AZZZ SR 

požadovala nad rámec legislatívneho návrhu aj nad rámec smernice pri hodnotení potrieb 

flexibility zo strany SEPS na národnej úrovni pred predložením výsledkov na Úrad pre 

reguláciu sieťových odvetví (ÚRSO) zorganizovať verejnú konzultáciu. ÚRSO k danému 

návrhu vyjadril negatívne stanovisko. Ministerstvo hospodárstva je pripravené diskutovať túto 

požiadavku nad rámec smernice s ÚRSO a dotknutými subjektmi (SEPS) v rámci pripravovanej 

legislatívy súvisiacej s transpozíciou opatrení prijatých na úrovni Európskej únie.       

 

Na záver bolo dohodnuté, že k prvej pripomienke bude Ministerstvo hospodárstva SR                            

a AZZZ SR ešte rokovať, pri ostatných pripomienkach boli rozpory vydiskutované. 

 

M. Kiraľvarga uviedol, že RÚZ súhlasí , aby materiál postúpil do ďalšieho legislatívneho 

konania za podmienky, že ich pripomienky budú ešte prediskutované s možnosťou odstránenia 

zásadných pripomienok na separátnom mítingu pracovnej skupiny so zástupcami Ministerstva 

hospodárstva SR. 

A. Beljajev uviedol, že APZD uplatnila v rámci medzirezortného pripomienkového konania 

celkovo 64 zásadných pripomienok a 1 obyčajnú pripomienku. Z tohto počtu boli 2 zásadné 

pripomienky plne akceptované, 26 zásadných pripomienok čiastočne akceptovaných, 26 

zásadných pripomienok neakceptovaných, pričom rozpor bol následne odstránený,                         

10 zásadných pripomienok zostalo v trvajúcom rozpore, z toho 7 bolo vyhodnotených ako nad 

rámec legislatívneho zámeru. Počas rozporového konania došlo pri viacerých neakceptovaných 

pripomienkach k dohode, že budú vzhľadom na časové obmedzenia aktuálneho legislatívneho 

procesu zaradené na opätovné prerokovanie v pripravovanej následnej novele, ktorú 

Ministerstvo hospodárstva SR avizovalo otvoriť v horizonte približne dvoch mesiacov. 

Poukázal na skutočnosť, že materiál predložený na rokovanie Hospodárskej a sociálnej rady 

SR neodráža v plnom rozsahu aktuálny stav vyhodnotenia pripomienok. Niektoré zmeny a 

dohody dosiahnuté počas rozporových konaní nie sú v tomto materiály zohľadnené. S ohľadom 

na priebeh a výsledky rozporových konaní APZD predpokladá, že tieto zmeny budú ešte 

zapracované, prípadne budú riešené v rámci pripravovaného legislatívneho procesu. APZD po 

diskusii so zástupcami Ministerstva hospodárstva SR zmenila svoje stanovisko a s materiálom 

súhlasí bez pripomienok. 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, ZMOS, SOS, APZD súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

B) AZZZ SR súhlasí s predloženým materiálom s pripomienkami  a odporúča 

materiál na ďalšie legislatívne konanie. 



C) RÚZ odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie po zapracovaní 

pripomienok. 

 

K bodu 4:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 108/2024 Z. z. o ochrane spotrebiteľa a 

o zmene a doplnení niektorých zákonov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 5:  

Návrh nariadenia vlády, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády Slovenskej republiky               

č. 78/2019 Z. z., ktorým sa ustanovujú podrobnosti o technických požiadavkách a postupoch 

posudzovania zhody emisií hluku zariadení používaných vo vonkajšom priestore 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

K bodu Rôzne: 

 Predloženie informácie o čerpaní prostriedkov z Plánu obnovy a Programu Slovensko 

za  I. štvrťrok 2025  (plnenie úlohy z PZ 4.11.2024) 

 

Podpredseda vlády SR pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku P. Kmec informoval 

o aktuálnom  stave implementácie Plánu obnovy a odolnosti (POO). Z celkového počtu                  

222 míľnikov a cieľov POO sa doteraz splnilo  92 míľnikov a cieľov, vďaka čomu bolo 

Slovenskej republike vyplatených 3,47 mld. Eur vrátane predfinancovania (z celkovej alokácie 

POO 6,4 mld. Eur). Významnejší posun sa dosiahol v čerpaní prostriedkov mechanizmu, keď 

momentálne je čerpanie na úrovni  1 653 044 118,29 Eur, čo predstavuje 25,79 % z celkovej 

alokácie. Podpredseda vlády P. Kmec uviedol, že Európska komisia pozitívne vyhodnotila                

5. žiadosť o platbu vo výške takmer 600 mil. €, ktorá bola predložená 16.decembra 2024 a ktorá 

obsahovala 21 míľnikov cieľov. Všetky míľniky a ciele boli posúdené ako splnené, s výnimkou 

majetkového vysporiadania pozemkov, pretože toto opatrenie nebolo možné z objektívnych 

dôvodov úspešne zrealizovať, toto opatrenie je zároveň predmetom revízie POO. Zároveň bol 

Európskej komisii dňa 21.3.2025 predložený návrh revízie POO, v rámci ktorej sa navrhuje 



zníženie cieľov v prípade tých opatrení, ktoré nie je možné riadne a včas splniť a na druhej 

strane navýšenie cieľov tých opatrení, kde bola identifikovaná dostatočná absorpčná kapacita. 

V rámci procesu prípravy revízie POO sa absolvovala séria technických rokovaní s Európskou 

komisiou, s ambíciou čo najviac skrátiť čas schvaľovania revízie, keďže ide o administratívne 

náročný proces. Tento cieľ sa podarilo naplniť, keďže formálne schválenie revízie zo strany 

Európskej komisie sa predpokladá už v polovici mája 2025. Po schválení revízie Európskou 

komisiou bude kľúčové začať s implementáciou revidovaných opatrení čo najskôr, aby sme 

boli schopní do polovice roku 2026 zrealizovať aj tie opatrenia, ktorých ciele boli navýšené.  

NIKA pravidelne monitoruje stav implementácie opatrení POO ako aj plnenie míľnikov 

a cieľov, a to najmä s dôrazom na predkladanie 6. žiadosti o platbu, ktorá by sa mala predložiť 

na Európsku komisiu do konca júna 2026 a 7. žiadosť o platbu, ktorá by sa mala predložiť 

v treťom kvartáli tohto roka.  Z 30 míľnikov a cieľov, ktoré sú predmetom 6. žiadosti o platbu, 

predpokladá sa už dnes ako úplne splnených 14 míľnikov a cieľov, ďalších 11 bude určite 

splnených do predloženia žiadosti o platbu na Európsku komisiu. V prípade zostávajúcich 

opatrení sa eviduje istá miera rizika, robia sa však všetky opatrenia na to, aby sa identifikované 

riziká eliminovali.  

Štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR R. Šalitroš 

informoval, že aktuálny stav implementácie k 31.3.2025 je nasledovný: z 12,6 miliárd EUR sú 

vyhlásené výzvy v hodnote 9,31 miliárd EUR, t. j. 73,91 % alokácie, kontrahovanie je na 

37,27 % alokácie a čerpanie okolo 6,73 % alokácie, počet  predložených žiadostí 3962, 

z ktorých bolo zatiaľ schválených 1 945. Zaznamenal sa pokrok za I. štvrťrok, nastal nárast             

vo vyhlásených výzvach o 21 nových výziev vo výške 382,74 mil. EUR (zo 70,87 %                             

na 73,91 %),  nárast kontrahovania o 173,36 mil. EUR (z 35,89 % na 37,27 %), nárast čerpania 

o 464,86 mil. EUR (z 3,04 % na 6,73 %).  Ďalej uviedol, že pre rok 2025 je potrebné za celý 

program vyčerpať ešte minimálne 1,54 mld. EUR, v nadväznosti na aktuálny stav čerpania 

ostáva vyčerpať ešte 720,89 mil. EUR.  Pre rok 2026 je to 2,12 mld. EUR, teda kumulatívny 

minimálny objem čerpania od začiatku implementácie až do 31. 12. 2026 pre zabránenie 

dekomitmentu je vo výške 3,65 mld. EUR. Kumulatívna rezerva plánovaného čerpania 

v investičných plánoch pre roky 2025 a 2026 predstavuje 491 mil. EUR.  Uviedol, že sa prijali  

určité opatrenia na akceleráciu čerpania, ako novela zákona o verejnom obstarávaní, ktorá 

skrátila priemernú dĺžku verejného obstarávania zo 6 mesiacov na 1 mesiac; organizovanie 

bilaterálnych stretnutí s jednotlivými rezortmi/sprostredkovateľskými orgánmi so zameraním 

na monitorovanie vyhlasovania výziev v zmysle harmonogramu výziev; prioritizácia a detailné 

monitorovanie kľúčových projektov - aktuálne je identifikovaných 138 projektov v hodnote           

4 mld. EUR z celkového kontrahovania 4,65 mld. EUR, hlavne v rámci národných projektov 

(2,27 mld. EUR), kde bude potrebné častejšie sa stretávať a trackovať proces. Rokuje sa                  

s ministerstvom financií o dočasnom umožnení nadkontrahovania, aby sa zefektívnilo                   

a urýchlilo čerpanie. Ďalej je potrebné stanoviť záväzné míľniky na kontrahovanie k 30. 6. 2025 

a 31.12.2025, využitie platformy „STEP“ vo výške cca 230 mil. EUR, z toho 30% zálohovej 

platby vstúpi okamžite do čerpania, aktivity sú  100 % financované zo zdrojov Európskej únie. 

Dôležitá je komunikácia s územím a všetkými potencionálnymi prijímateľmi o vážnej potrebe, 

v záujme Slovenska, využitia možnosti návrhu legislatívneho balíčka s názvom „Moderná 

Kohézna politika“,  kde sa budú podporovať nové európske priority. 



 Časový rámec a zapojenie sociálnych partnerov do prípravy konsolidačného balíčka 

(KOZ SR) 

 

F. Gajdoš za KOZ SR požiadal zástupcov vlády o informáciu o stave prípravy konsolidačného 

balíka a uviedol, že by spolu so sociálnymi partnermi radi participovali na jeho príprave.  

Štátny tajomník Ministerstva financií R. Majerský uviedol, že rokovania aj naďalej prebiehajú,  

dohoda s koaličnými partnermi zatiaľ nebola dosiahnutá. Vyzdvihol RÚZ, ktorá na základe 

predchádzajúcej diskusie predložila návrhy do konsolidačného balíčka a vyzval aj ostatných 

členov tripartity na predloženie návrhov.  

M. Kiraľvarga uviedol, že RÚZ je pripravená stretnúť sa so zástupcami Ministerstva                

financií SR za účelom diskusie predložených návrhov na konsolidáciu.  

J. Božik za ZMOS uviedol, že v súvislosti s konsolidáciou sa častokrát skloňuje návrh úpravy 

daní z nehnuteľností, ZMOS rokuje s vládou o tom, akým spôsobom daň z nehnuteľností 

upraviť. Prebiehajú rokovania na úrovni Ministerstva financií SR, kde finálny návrh by sa 

mohol už v mesiaci máj - jún pretaviť aj do programového znenia. Rokovalo sa s koaličnými aj 

opozičnými predsedami politických strán, ZMOS je pripravené rokovať aj s odborármi, kde sa  

odprezentujú tie návrhy, ktoré sa dotýkajú daní z nehnuteľností a tých kompetencií, ktoré má 

samospráva. Tiež uviedol, že sa nehovorí o konsolidácii štátnej, ale ako súčasť verejnej správy 

na Slovensku, je logické, že príjem daní z nehnuteľností sa takisto prejaví v rozpočte verejnej 

správy v kontexte miestnej územnej samosprávy. 

R. Machunka uviedol, že AZZZ SR má pripravený konsolidačný balíček, opatrenia, ktoré sa 

týkajú predovšetkým výdavkovej časti rozpočtu budú doručené Ministerstvu financií SR 

v priebehu mesiaca máj.  

 

 Stanovisko Úradu vlády SR k podpisu Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa pre štátnu 

a verejnú službu (KOZ SR)  

 

T. Janečková, generálna tajomníčka služobného úradu Úradu vlády SR uviedla, že Úrad vlády 

SR bol vyzvaný KOZ SR, aby dal jasné stanovisko k podpisu Kolektívnych zmlúv vyššieho 

stupňa. Stanovisko už od minulého roka bolo, že je v záujme štátu podpísať kolektívne zmluvy. 

Kolektívne zmluvy v minulom roku boli doručené KOZ SR , avšak k podpisu zo strany   KOZ 

SR a zo strany ZMOS nedošlo. Dôvody nepodpísania zmlúv sú aj verejne známe.  Do novely 

zákona o štátnej službe sa zapracovali práve tie inštitúty, ktoré boli sporné, a to pracovný čas a 

dovolenka, takže s účinnosťou novely zákona o štátnej službe od 1. 7. 2025 budú môcť byť 

tieto inštitúty vyrokované aj na podnikovej úrovni s tým, že sú tam určité limity. Uviedla, že  je 

možné podpísať Kolektívnu zmluvu vyššieho stupňa vo verejnej službe kedykoľvek počas roka, 

čo sa týka štátnej služby, tam sú určité obmedzenie, kedy Kolektívna zmluva vyššieho stupňa 

nadobúda účinnosť súčasne so zákonom o štátnom rozpočte, takže tento termín bol k 1. 1. 2025. 

Čo sa týka nároku na vyplatenie odmien, odmeny sú alokované  v štátnom rozpočte, bez ohľadu 



na to, že nie sú podpísané kolektívne zmluvy, je možné odmeny vyplatiť v júnovej výplate za 

máj. Ďalej informovala, že dnes bude aj stretnutie s Ministerstvom financií SR ohľadne 

nastavenia metodiky, akým spôsobom by mali byť odmeny vyplatené, kde by sa prešli teda 

detaily spôsobu vyplatenia odmien a aj spôsob, ako sa bude ďalej  pokračovať. Zároveň                

T. Janečková uviedla, že chce zvolať stretnutie so všetkými zainteresovanými stranami (ZMOS, 

KOZ SR, MF SR) čím skôr, ešte tento týždeň, najlepšie hneď po zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady SR.  

F. Gajdoš za KOZ SR sa opýtal, či sa v tomto momente nepočíta s podpisom kolektívnych 

zmlúv.  

T. Janečková, reagovala a uviedla, že   s podpisom kolektívnych zmlúv sa počíta od minulého 

roka, ale to, čo tomu bráni, je zákon  o kolektívnom vyjednávaní. Je predpripravený novelizačný 

článok, čím by sa mohlo vstúpiť do zákona o kolektívnom vyjednávaní a odstrániť tú 

podmienku, že sa musí podpisovať súčasne aj návrh zákona o štátnej službe, ktorý je 

momentálne v legislatívnom procese v NR SR, tak jeho účinnosť sa počíta s dátumom               

od 1.7. 2025. Ale keďže odmeny pôjdu za májovú výplatu, tak bez ohľadu na podpis a účinnosť 

zákona o štátnej službe, kde by sa mohol dať novelizačný článok, je možné vyplatiť odmeny 

skôr. Následne, keď dôjde k dohode všetkých  zainteresovaných strán, o tom či sa 

budú  podpisovať kolektívne zmluvy ešte v tomto roku, bude potrebné  mierne upraviť text 

kolektívnych zmlúv, lebo obsahovo vychádzajú z toho, čo sa vyrokovalo v minulom roku, 

a účinnosť mali pôvodne nadobudnúť 1. januára 2025.    

Minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR E. Tomáš uviedol, že podstatnou otázkou na 

Ministerstvo financií SR je, že či aj napriek tomu, že nebola podpísaná Kolektívna zmluva 

vyššieho stupňa budú jednorazové odmeny v tomto roku vyplatené a či platy v štátnej a verejnej 

službe budú valorizované o 5 % v budúcom roku, tak ako to bolo v Kolektívnej zmluve 

vyššieho stupňa navrhované.  

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský uviedol, že aj napriek tomu, že kolektívne 

zmluvy neboli podpísané, tak  dohody platia, bude k tomu ešte rokovanie, tak ako spomínala 

generálna tajomníčka  služobného úradu T. Janečková, odmeny v štátnom rozpočte alokované 

sú, je potrebné si ešte prejsť technické kroky spôsobu vyplatenia odmien samosprávam.  

Ministerstvo financií SR vníma požiadavku ZMOS, že to chce urýchliť ešte pred snemom 

ZMOS, preto sa o tom bude intenzívne diskutovať. Čo sa týka budúceho roku a 5% valorizácie, 

zdrojové krytie 5%  od  1. 1. 2026 je v štátnom rozpočte už zahrnuté pre jednotlivé skupiny 

zamestnancov, ale to je ešte otvorená vec.  

F. Gajdoš za KOZ SR uviedol, že dôležitý je výsledok spoločného rokovania v rámci 

kolektívneho vyjednávania, ktoré sa uzatvorilo ešte v septembri minulého roku. Preto by bolo 

dobré, keby odmeny boli vyplatené, pretože dnes sú zamestnanci v obrovskej neistote.           

Upresnil, že KOZ SR nepodpísala kolektívne zmluvy z veľmi jednoduchého dôvodu a to, že aj 

keď ide o dve kolektívne zmluvy, tak KOZ SR do vyjednávania principiálne vždy vstupuje ako 

do jedného kolektívneho vyjednávania. Zároveň uviedol, že jedna zo strán na strane 

zamestnávateľov a to ZMOS odmietla podpísať kolektívne zmluvy. KOZ SR je pripravená tieto 



zmluvy podpísať, pokiaľ aj na druhej strane bude ochota, čiže je potrebné to nejakým spôsobom 

uzatvoriť. 

J. Božik za ZMOS reagoval a uviedol , že z Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa na rok 2025, 

ku ktorej ZMOS ani Združenie SK8 nepristúpili, vyplýva tento záväzok 800-eurových odmien 

a ich vyplatenie zamestnancom v máji. Upozornil,  že v tejto veci nenastal žiaden garančný 

posun. Plnenie povinnosti zo strany samospráv ZMOS a Združenia SK8, ktoré s tým 

nesúhlasili, nebude vykonateľné, pokiaľ štát negarantuje dofinancovanie týchto odmien pre 

samosprávy. Samosprávy si tieto zvýšené výdavky nezahrnuli do svojich rozpočtov a nemajú 

k dispozícii zdroje na ich krytie, hoci majú záujem motivovať svojich zamestnancov. Nie sú 

proti zvyšovaniu miezd a odmien, avšak očakávajú, že takéto rozhodnutia budú sprevádzané 

systémovým financovaním zo strany štátu, aby mohli zodpovedne a udržateľne napĺňať svoje 

záväzky. Ďalej uviedol, že akonáhle dôjde k dohode a k verejnej deklarácii, že v tomto mesiaci, 

ešte pred snemom ZMOS-u, finančné zdroje samosprávam prídu, môže kedykoľvek dôjsť 

k podpisu kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa. 

P. Ondek za KOZ SR podporil návrh generálnej tajomníčky služobného úradu T. Janečkovej  

na stretnutie všetkých zainteresovaných partnerov. Pripomenul,  že bol daný verejný prísľub zo 

strany zástupcov vlády, že 800-eurové odmeny budú vyplatené v májovej výplate, týka sa to viac 

ako 400 000 zamestnancov.  

 

 Informovanie členov HSR SR o Spoločnom vyhlásení samosprávnych združení ÚMS, 

ZMOS a SK8 k implementácii oznámenia Európskej komisie „Modernizovaná politika 

súdržnosti: Strednodobé preskúmanie“  z 30.4.2025 (ZMOS) 

 

J. Božik za ZMOS uviedol, že samosprávne združenia ZMOS, SK8 a ÚMS tento týždeň 

zverejnili spoločné vyhlásenie a varovali na zmeny v eurofondoch, ktoré ohrozia rozvoj miest 

obcí a regiónov. Upozornil, že aktuálna konsolidácia verejných financií nesmie prebiehať na 

úkor samospráv. Reagujú tak na informáciu o pripravovanej zhruba 400 miliónovej korekcii 

pokiaľ ide o integrované územné investície alebo územia mestského rozvoja resp. celý 

mechanizmus IT. Upozorňujú, že ak by vláda presmerovala prostriedky pôvodne určené 

mestám, obciam a krajom na nové štátne priority, došlo by k vážnemu ohrozeniu kľúčových 

projektov v regiónoch. Zástupcovia žúp, miest a obcí v spoločnom vyhlásení reagujú na návrh 

strednodobého preskúmania politiky súdržnosti Európskej únie, ktorý pripravuje Ministerstvo 

investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR. Uviedol, že župani, primátori a starostovia 

vyzvali predsedu vlády SR, aby pri určovaní nových priorít štátu v rámci kohéznej politiky 

nesiahal na súčasné finančné zdroje určené pre samosprávy. J. Božík uviedol, že ZMOS 

považuje za nevyhnutné, aby boli členovia Hospodárskej a sociálnej rady SR oficiálne 

oboznámení s obsahom tohto vyhlásenia, keďže rozhodovanie o súčasnej kohéznej politike a 

využití už alokovaných európskych finančných prostriedkov má zásadný vplyv na rozvoj 

projektov samospráv i sociálno-ekonomických partnerov v území, regionálnu 

konkurencieschopnosť a kvalitu života obyvateľov. Zároveň týmto krokom ZMOS sleduje 

posilnenie dialógu medzi štátom a samosprávami pri nastavovaní nových priorít verejných 



politík a presadzuje potrebu zachovania už alokovaných prostriedkov vo výške približne 400 

miliónov eur na flexibilné využitie pre územné investície podľa potrieb miestnej a regionálnej 

úrovne. Cieľom je garancia zdrojov pre regióny v zmysle dohody.  

Štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR R. Šalitroš 

uviedol, že to čo schválili Rady partnerstva zostáva zachované. Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie SR apeluje na to, aby boli regióny efektívnejšie 

v čerpaní, a ak niekde nie sú schopní vyčerpať svoju alokáciu, tak sa presunie do iných 

projektov ale vždy v rámci daného regiónu.  

L. Šimko, generálny riaditeľ sekcie riadenia Programu Slovensko a koordinácie fondov 

Európskej únie uviedol, že rezort prišiel s týmto systémom integrovaných územných investícií 

v roku 2020, čiže sa neodstupuje od tohto riešenia. Na druhej strane je nutné si uvedomiť, že 

kohézna politika je v obrovskej kríze. Európska komisia prišla 1. apríla 2025 s návrhom 

legislatívy na záchranu kohéznej politiky pre budúce obdobie, keďže kohézna politika nedokáže 

v tomto období reagovať na nové výzvy a  Slovensko túto iniciatívu musí podporiť. Zameriavať 

sa bude na poskytovateľov, čiže jednotlivé sprostredkovateľské orgány, na nerealizované 

národné projekty a pod., regióny budú posledné, pretože do sklzu sa dostali nielen vlastnou 

vinou.  

J. Božik uviedol, že sa to dotýka nielen schválených projektov ale aj samotných projektových 

zámerov, ktoré sú v zásobníkoch, podľa ktorých sa ešte len pripravujú projekty do realizácie, 

pretože nie všetky projektové výzvy boli vyhlásené.  

 

 Garancia finančných zdrojov zo strany vlády SR pre samosprávy na úseku výkonu 

originálnych kompetencií v regionálnom školstve v nadväznosti na schválenie Návrhu 

zákona ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých 

zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 138/2019 Z. 

z. o pedagogických zamestnancoch a odborných zamestnancoch a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, a jeho schválenie na skrátené 

legislatívne konanie, z dňa 30.4.2025, ktorým sa navrhuje zvýšenie platových taríf. 

(ZMOS) 

 

J. Božik za ZMOS uviedol, že problém sa týka valorizácie platových taríf zamestnancov                       

v školstve bez ohľadu na to, či ide o pedagogických alebo nepedagogických zamestnancov. 

ZMOS zatiaľ nemá žiadnu garanciu týchto zvýšených výdavkov pre samosprávy na rok 2025 

ani na rok 2026, ale návrh zákona bol postúpený na rokovanie do NR SR, kde po jeho schválení 

miestne samosprávy nebudú schopné tento záväzok vlády i záväzok vyplývajúci z memoranda 

medzi rezortom školstva a odbormi plniť.  

Štátny tajomník Ministerstva financií R. Majerský doplnil, že diskusie prebiehajú medzi 

Ministerstvom financií SR, Ministerstvom školstva SR a samosprávou na to, aby sa dospelo            

k dohode, ktorá bola deklarovaná aj pri schvaľovaní tohto zákona.  



 

 Informácia o počte zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu a počtoch 

zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu v členení podľa pásiem minimálnej 

mzdy § 120 Zákonníka práce  (plnenie úlohy z PZ 13.1.2025) 

 

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš v zmysle plnenia úlohy 

z plenárneho zasadnutia z 13. januára 2025 predložil členom Hospodárskej a sociálnej rady SR  

„Informáciu o počte zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu a počtoch zamestnancov 

poberajúcich minimálnu mzdu v členení podľa pásiem minimálnej mzdy § 120 Zákonníka práce 

za rok 2024“,  spracovanú Inštitútom sociálnej politiky, Ministerstva práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR. Informácia bude prostredníctvom tajomníčky Hospodárskej a sociálnej  rady SR 

doručená sociálnym partnerom. 

 

 Informácia o aktuálnom stave a čerpaní podfondu v Sociálnej poisťovni + Kurzarbeit  

(plnenie úlohy z PZ 10.4.2025) 

 

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš v zmysle plnenia úlohy 

z mimoriadneho plenárneho zasadnutia z 10. apríla 2025 predložil členom Hospodárskej 

a sociálnej rady SR  „Informáciu o aktuálnom stave a čerpaní podfondu v Sociálnej poisťovni“. 

Informácia bude prostredníctvom tajomníčky Hospodárskej a sociálnej  rady SR doručená 

sociálnym partnerom. 

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš uviedol, že Ministerstvo 

práce, sociálnych vecí a rodiny SR sa rozhodlo pripraviť novelu zákona týkajúcu sa 

„Kurzarbeitu“, resp. tejto schémy, pretože sa zistilo aj po diskusii na mimoriadnej tripartite, že 

ak by nastala situácia spôsobená zavedením amerických ciel a mala by negatívny dopad na 

automobilový priemysel aj na Slovensku, tak pri súčasnom znení zákona by sa nemohla použiť 

schéma „Kurzarbeitu“, pretože by to nebol ten definovaný vonkajší faktor, preto rezort dospel 

k rozhodnutiu nečakať a pripraviť novelu zákona, aby sa teda vonkajší faktor rozšíril aj 

o nepredvídateľné globálne hospodárske dôvody, akými sú napr. výpadok exportu, odbytu 

alebo objemu výroby s tým, že by sa zachovali súčasné pravidlá poskytovania, tzn. dočasná 

doba poskytovania 6 mesiacov, samozrejme možnosti rozčleniť šesťmesačnú dobu počas dvoch 

rokov, zároveň 60 % štát, 20 % zamestnávateľ. Takže v takomto znení sa  navrhuje novela 

zákona. Dokonca, ak dôjde k dohode, tak sú tu aj splnené podmienky pre skrátené legislatívne 

konanie, lebo nikto netuší, čo sa po tých 90 dňoch stane.  

A. Beljajev za APZD poďakoval za rýchlu reakciu a doplnil, že by bolo potrebné sa zamyslieť 

aj nad tým, že akým spôsobom zrýchliť celý proces, aby jednoducho tým podnikom dával 

maximálne možnú mieru flexibility pri odstavovaní výroby, keď tie legislatívne dôvody sú také, 

aké sú. 



Minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR E. Tomáš požiadal sociálnych partnerov o pružnú 

spoluprácu so sekciou práce, Ministerstva práce sociálnych vecí a rodiny SR pri predkladaní 

pripomienok, aby mohla novela zákona prejsť skráteným legislatívnym konaním.  

K. Lanáková, generálna riaditeľka sekcie práce, Ministerstva práce sociálnych vecí a rodiny SR 

uviedla, že ak by to išlo skráteným legislatívnym konaním, bude aj skrátené medzirezortné 

pripomienkové konanie. Niektoré kroky, ako je predbežné a záverečné posudzovanie vplyvov 

je možné v takomto prípade vypustiť. Návrh bude sociálnym partnerom zaslaný ešte pred 

medzirezortným pripomienkovým konaním, aby sa mohli k nemu predbežne  vyjadriť. Zároveň 

bude komunikácia so sociálnymi partnermi prebiehať aj počas medzirezortného 

pripomienkového konania. 

 

Záver : 

Rada : berie predložené informácie na vedomie 

 

 

 

Predseda rady E. Tomáš poďakoval všetkým prítomným za účasť.  

 

 

 

 

 

za vládu 

Erik T O M Á Š 

predseda rady 

 

 

 

za zástupcov zamestnancov 

Monika U H L E R O V Á 

podpredsedníčka rady 

 

 

 

 

za zástupcov zamestnávateľov 

Roman K A R L U B Í K 

podpredseda rady 

 


